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Vlada Japana donirala rendgen aparat i ambulantna vozila KBC Zvezdari 

Kliničko-bolnički centar „Zvezdara“ dobio je od Vlade Japana rendgen aparat, dva ambulantna 
vozila i specijalno ambulantno vozilo sa dodatnom neonatološkom opremom za prevoz 
novorođenih beba. 
Donaciju su danas uručili Jasuši Osaka, parlamentarni zamenik ministra spoljnih poslova Japana 
i ambasador ove zemlje u Srbiji Akira Imamura. 
Na konferenciji za novinare je rečeno da je rendgenom već snimljeno 4.000 ljudi, a sanitetskim 
kolima prevezeno 8.000 pacijenata. 
Osaka, kojem je ovo prva poseta Srbiji, naveo je da očekuje da će donacija doprineti poboljšanju 
zdravstvenih usluga. 
– Japan nastavlja da pomaže zdravstveni sistem. Želim da se zahvalim medicinskom osoblju koje 
se hrabro borilo tokom prethodne pandemije. Očekujem da će donacija doprineti 
produbljivanju saradnje – rekao je Osaka. 
Uručivanju donacije prisustvovala je i ministarka zdravlja Danica Grujičić. 
Ona se zahvalila i istakla da je Japan puno pomogao posebno u trenucima kada je puno toga 
nedostajalo. 



 
 

– Oni su našli način da pomognu ne samo zdravstvenim nego i socijalnim iustanovama – 
zaključila je ona. 
Petar Svorcan, v. d direktora KBC „Zvezdara“ naveo je da je donacija značajna jer se poboljšava 
transport pacijenata i unutar bolnice i ka drugim kliničko-bolničkim centrima. 
– Rendgen aparat je jedan od najsavremenijih i nema potrebe više da pacijenti dolaze u 
centralnu zgradu već mogu snimanja da obave u zgradi u Preševskoj ulici – rekao je on, 
zahvalivši se japanskom narodu. 
On je zaključio da je donacija došla na pravo mesto. 
Podsetimo, vlada Japana obezbedila je 100 miliona japanskih jena KBC „Zvezdara“, kao podršku 
unapređenju zdravstvenog sistema Srbije. 
Ukupan iznos japanske pomoći Srbiji od 1999. premašuje 511 miliona evra, navode iz japanske 
ambasade. 

 

 

Tamara Vučić uručila digitalni mamograf Domu zdravlja u Sokobanji 

Supruga predsednika Srbije Tamara Vučić i direktorka Republičkog fonda za zdravstveno 
osiguranje (RFZO) Sanja Radojević Škodrić uručile su danas savremeni digitalni mamograf Domu 
zdravlja u Sokobanji. 



 
 

Digitalni mamograf sa minimalnim zračenjem je nabavljen iz sredstava RFZO i omogućiće 
građankama Sokobanje da preglede obavljaju u svom gradu, jer su do sad za ovakve vrste 
pregleda morale da idu u Aleksinac. 
Tamara Vučić je istakla da se nabavkom ovog mamografa Sokobanja našla na sve dužoj listi 
mesta u kojima je ovaj aparat obezbeđen. 
Navela je da je nabavka ovih aparata važna, jer je kod žena rak dojke najčešći uzrok smrtnosti 
od svih malignih oboljenja. 
"Moramo raditi na ranoj dijagnostici, jer od 4.500 žena kojima se na godišnjem nivou 
dijagnostikuje rak dojke, nažalost u proseku 1.700 izgubi ovu najznačajniju bitku", rekla je ona. 
Podsetila je da su obezbeđeni savremeni aparati i lekovi za rak dojke o trošku države i apelovala 
na sve žene da obavezno idu na redovne preglede. 
"Imamo odgovornost prema sebi, ali imamo odgovornost i prema svojoj deci, roditeljima, 
supružnicima i prema svim ljudima koje volimo i koji vole nas", rekla je Tamara Vučić i pozvala 
dame da ohrabruju i podsećaju jedna drugu da obavljaju preglede i analize. 
Direktorka RFZO Sanja Radojević Škodrić istakla je da je ovaj mamograf nabavljen u paketu 
najveće nabavke savremene dijagnostičke opreme u istoriji Srbije, koju je pokrenuo predsednik 
Srbije Aleksandar Vučić u oktobru prošle godine, u okviru koga je kupljeno 18 mamografa, koji 
su već počeli sa radom. 
Nabavke ovih mamografa su važne, dodaje ona, jer je Srbija u srednjem riziku po obimu 
oboljevanja od malignih bolesti, a na prvom mestu u Evropi po stepenu umiranja od malignih 
bolesti. 
Navela je da razlog takve statistike uključuje i kasnu dijagnostiku, odnosno kasno javljanje 
pacijenata. 
"Prisusutvo ovakvog aparata u Sokobanji će omogućiti ženama da se lakše odlučuju na dolazak 
na preventivne i kontrolne preglede. Rezultat toga treba da bude rana dijagnostika, rana 
terapija i samim tim i mnogo bolja prognoza, koja znači dug i kvalitetniji život", istakla je ona. 
Radojević Škodrić je poručila da će se nastaviti sa ulaganjima u zdravstveni kadar i podsetila da 
su plate doktora od 2012. godine do sad porasle za 111 odsto, a plate medicinskih sestara 138 
odsto. 
Predsednik opštine Miodrag Nikolić je istakao da je ovo veliki dan za Dom zdravlja Sokobanja i 
da je ovo prvi put posle nepunih 30 godina da ova zdravstvena ustanova dobija novu i 
savremenu opremu. 
Objasnio je da je pregled digitalnim mamografom sa minimalnim zračenjem najsavremenija 
metoda pregleda koja se koristi u svetu i izrazio nadu da će Dom zdravlja Sokobanja moći da 
izađe u susret i građankama okolnih opština, da obavljaju preglede na novom mamografu. 
Zahvalio se predsedniku Srbije Aleksandru Vučiću, Tamari Vučić i RFZO-u što su pomogli 
inicijativu u okviru koje je i Sokobanja dobila novi mamograf. 
Tokom posete Domu zdravlja, Tamara Vučić i Sanja Radojević Škodrić obišle su i rendgen salu, 
koja je nedavno opremljena savremenim uređajima. 
Događaju je prisustvovao i direktor Doma zdravlja Sokobanja Slaviša Antonijević. 
U Sokobanji je mobilni mamograf poslednji put bio pre 13 godina. 
Digitalni mamograf je odmah počeo sa radom i prve četiri žene će biti pregledane danas. 



 
 

Otkrivanjem raka dojke u ranoj fazi bolesti stvara se mogućnost za njegovo efikasno lečenje. 
Pravovremenom dijagnostikom i daljim tretmanom ogroman je procenat šanse za spas života, 
kao i za značajno unapređenje kvaliteta života obolelih žena. 
 
 

 

Škodrić: Inovativni lekovi produžavaju život i poboljšavaju kvalitet života 

ZLATIBOR - Direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO) Sanja Škodrić navela 
je da su maligne bolesti globalna epidemija, a da inovativni lekovi drastično menjaju život 
pacijenata tako što - produžavaju život i poboljšavaju kvalitet života. 
"Na poslednjoj listi stavljen je veliki broj inovativnih lekova za onkološke pacijente, a struka kaže 
da je to revolucija u Srbiji. Od 2018. godine se stavljaju intenzivno ovi lekovi na liste, tako da 
danas za mnoge karcinome imamo veliki broj inovativnih terapija, a za karcinom dojke ne 
postoji inovativni lek u svetu koji nije i kod nas stavljen na listu", kazala je Škodrić. 
Ona je na regionalnoj konferenciji o zdravlju i zdravom životu "Healthup!" koja se održava na 
Zlatiboru, navela da se nastavlja sa stavljanjem inovativnih lekova na liste s ciljem da Srbija ima 
sve terapije. 
"Nemoguće je u ovom momentu ispratiti najrazvijenije zemlje, ali mi treba da ih pratimo i sa 
prevencijom, jer je ogroman raspon između morbiditeta i mortaliteta, to znači na srednjem 
stepenu smo po razbolevanju, ali smo na prvom stepenu po umiranju od malignih bolesti, 
razlozi su što se na vreme ne otkrije bolest i kasno javljanje pacijenata", dodala je Škodrić. 
Direktor Instituta za internističku onkologiju na Institutu za onkologiju i radiologiju Srbije 
Davorin Radosavljević izjavio je danas da se u Srbiji beleži veliki porast karcinoma digestivnog 
trakta mlađih od 40 godina, kao i da inovativni lekovi deluju kod većine pacijenata i da postoje 



 
 

sjajni primeri ljudi koji žive sa metastatskim rakom već nekoliko godina bez naznake da se bolest 
ponovo aktivirala. 
"Dok smo davali hemioterapiju, pacijenti su se mogli nadati kakvoj-takvoj kontroli bolesti ili 
odgovoru, ali koji nije trajao dugo posle hemio, a vi danas imate pacijente koji primaju 
imunoterapiju dve ili tri godine i njihova bolest se nije vratila. To je visokoefikasna terapija", 
kazao je Radosavljević. 
Onkohirurg Igor Spurnić sa Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije naveo je da je suština u 
prevenciji. 
"Karcinom dojke pogađa sve aspekte društva. Sekundarna prevencija, odnosno skrining, je 
važna jer dolazimo do željenih ishoda i smanjujemo smrtnost. Na skrininge ide određena 
populacija kako bi se bolest prepoznala na vreme. Kad se prepozna na vreme uspešno se leči", 
kazao je Spurnić. 
 

 

 

 

 


